# 立法會

# Legislative Council

立法會 AS 51/18-19 號文件

檔 號: AM2/40/30/02

電 話:39193010

日期:2019年10月8日

發文者:立法會秘書處

首席議會秘書 2

受文者: 立法會議員

# 2019年10月11日、16日及17日立法會綜合大樓的特別安排

謹請議員注意,立法會行政管理委員會("行管會")於 2019年10月8日的會議上討論立法會綜合大樓將於2019年10 月11日、16日及17日實施的特別安排。行管會決定:

### 指定示威區及立法會廣場

(a) 指定示威區及立法會廣場將繼續暫停開放,直至位於公 眾入口 1 被損壞的玻璃板/門完成更換為止;

## 2019年10月11日的財務委員會及内務委員會會議

- (b) 財務委員會及內務委員會會議各接待**最多 10 名**公眾人 士旁聽;
- (c) 聘用臨時保安人員,協助秘書處保安人員執行保安工作;

## 2019年10月16日及17日的立法會會議

(d) 於 2019 年 10 月 16 日(星期三)零時零分發出黃色警示, 並維持有效至 2019 年 10 月 17 日(星期四)的立法會會議 結束後一小時(取消警示的確實時間視乎實際情況而 定)。黃色警示機制的詳情載於**附錄**;

- (e) 立法會會議接待**最多5名**公眾人士旁聽;
- (f) 由立法會會議舉行前一小時至會議結束後一小時期 間,議員的職員不可進入立法會綜合大樓一樓至三樓範 圍;
- (g) 在上述兩天期間,由每日零時零分至當天立法會會議結 束後一小時,立法會綜合大樓將暫停接待議員的訪客; 及
- (h) 聘用臨時保安人員,協助秘書處保安人員執行保安工作。
- 3. 如對本通告有任何查詢,請致電 3919 3012 與總議會秘書(總務)鍾蕙玲女士聯絡。

首席議會秘書 2

(韓律科)

連附件

副本致:各部門主管

#### 黄色警示機制

- (i) 在圓鼓範圍及/或立法會綜合大樓附近有大量示威者集結, 當中有部分人行為粗暴,示威者之間極有可能發生衝突。
- (ii) 秘書長在徵詢行政管理委員會主席及另外兩名當然委員的 意見後,會要求警方在立法會綜合大樓內候命。
- (iii) 無須在立法會綜合大樓執勤的秘書處職員可以在家中工作。
- (iv) 秘書處亦會通知議員事態發展情況。議員應自行決定會否安 排其職員返回/離開立法會綜合大樓。
- (v) 進入立法會綜合大樓的所有人士,包括但不限於立法會議員、議員的訪客、議員的職員、公職人員、立法會秘書處職員及媒體代表,均須接受安檢程序。

# 立法會 Legislative Council

LC Paper No. AS 51/18-19

Ref :  $AM \frac{2}{40}/30/02$ 

Tel: 3919 3010

Date: 8 October 2019

From : Principal Council Secretary 2

Legislative Council Secretariat

To : Hon Members of the Legislative Council

# Special arrangements for the Legislative Council Complex on 11, 16 and 17 October 2019

Members are invited to note that The Legislative Council ('LegCo") Commission ("the Commission") discussed the special arrangements for the LegCo Complex on 11, 16 and 17 October 2019 at its meeting on 8 October 2019. The Commission decided that:

#### Designated Demonstration Area and the LegCo Square

(a) the Designated Demonstration Area and the LegCo Square will continue to be closed until the replacement of the damaged glass panels/doors at Public Entrance 1 is completed;

## Meetings of the Finance Committee and House Committee on 11 October 2019

- (b) **no more than 10** members of the public will be admitted to observe the meetings of the Finance Committee and House Committee respectively;
- (c) temporary security staff will be engaged to assist the Secretariat's security staff in carrying out security duties:

### Council meetings of 16 and 17 October 2019

(d) an Amber alert will be issued at 0000 hours on 16 October 2019 (Wednesday) and be in force until one hour after the Council meeting of 17 October 2019 (Thursday) (the exact time for lifting the alert will depend on the actual situation). Details of the Amber alert mechanism are in the **Appendix**;

- (e) **no more than five** members of the public will be admitted to observe Council meetings;
- (f) Members' staff are not allowed to access 1/F to 3/F of the LegCo Complex during the period from one hour before the Council meeting to one hour after the Council meeting;
- (g) on each of the aforesaid two days, no Members' visitors will be admitted to the LegCo Complex during the period from 0000 hours to one hour after the Council meeting on the day; and
- (h) temporary security staff will be engaged to assist the Secretariat's security staff in carrying out security duties.
- 3. For enquiries on this circular, please contact Ms Sharon CHUNG, Chief Council Secretary (Administration), at 3919 3012.

(Miranda HON)

la h

Principal Council Secretary 2

Encl

c.c. HoDs

#### The Amber alert mechanism

- (i) Large numbers of protestors have assembled in the drum area and/or the vicinity of the LegCo Complex and some of them are engaging in rowdy behaviour and conflicts among them are highly possible.
- (ii) The Secretary General, after consulting the Chairman and the other two ex-officio members of the Commission, will request the Police to stand by within the LegCo Complex.
- (iii) Those Secretariat staff not required to operate in the LegCo Complex may work from home.
- (iv) Members will also be informed of the situation. It would be for Members to decide if they would arrange for their staff to return to /leave the LegCo Complex.
- (v) All persons entering the LegCo Complex, including but not limited to LegCo Members, Members' visitors, Members' staff, public officers, LegCo Secretariat staff and media representatives, will be required to go through the security screening procedures.